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REFERAT 
BESTYRELSESMØDE • 1. SUNDBY 
 
 

Dato:  2. september 2024 
Tid: 19.45 – 21.30 
Sted: Uglebo 
Deltagere:  Marie Louise Mylius, forperson 

Christian Eggert Jørgensen, kasserer 
 Morten Furbo, gruppeleder  
Emilia Bjergskov, leder 
Kirsten Eggert Jørgensen, bestyrelsesmedlem 
Louise Hjerting Nielsen, forælder 
Mathilde Thornberg Djervad, forælder  
Trine Vinding, forælder (referent) 

Afbud:  Sara Gustafsson, forælder 

 
Dagsorden 
1. Nye punkter på dagsordenen 

2. Gruppen rundt 

3. Fastsættelse af ny arbejdsdag 

4. Tilbagemeldinger til og fra arbejdsgrupper 

5. Valg af affaldssorteringsløsning 

6. Økonomi 
7. Ansøgning til Københavns Kommunes udviklingspulje i samarbejde med DDS  
8. Årshjul 
9. Bladmodtager 
10. Eventuelt 

1. Nye punkter på dagsordenen 
Intet nyt på dagsordenen. 

2. Gruppen rundt 
Ture 
Der er afholdt to vellykkede ture, henholdsvis sommerlejren i juni og oprykningsturen i 
august. Af praktiske årsager deltager juniorerne ikke i divisionsturen i september. 

Spejderne 
Der er nu 77 spejdere i gruppen. Ni rykkede op fra mikro til mini, ni fra mini til junior, to fra 
junior til trop og tre fra trop til senior. 
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Ledergruppen 
Der er afholdt to ledermøder siden sidste bestyrelsesmøde. Morten videresender 
referater.   

Der har længe været mangel på ledere, og ledergruppen har nu fundet tre nye ledere, 
hvilket er meget positivt. De nye er Henrik, der har mange års erfaring, Aske, der er rykket 
op til seniorgrenen og starter som ny leder samt Sofie, der også er ny leder og tidligere har 
været mangeårig spejder i 1. Sundby. Bestyrelsen byder dem alle hjerteligt velkommen. Vi 
glæder os til samarbejdet.  

Da Emilia stopper som fast leder for juniorerne, laves der omrokering: 

● Juniorerne ledes fremadrettet af Jane og Henrik.  
● Mikroerne ledes af Berit, Morten og Sofie. 
● Seniorerne ledes af Aske. 

Ideelt set kan der godt bruge en leder mere hos minierne, og også gerne én mere i de 
øvrige grene, så der kan optages flere børn. 

Seniorklan Amager 
Der er pt. kun tre seniorspejdere, hvoraf de to er på efterskole. For at skabe mulighed for 
aktiviteter og fællesskab på tværs af divisionen er der oprettet en ny seniorklan. Klanen 
har holdt sit første møde og planlægger fremadrettet månedlige møder samt aktiviteter. 
På første møde deltog syv, og flere interesserede kunne ikke deltage på dagen.  

Forslag til kommende udbedringer af Uglebo 
Ledergruppen er kommet med nedenstående forslag til udbedringer af Uglebo, som blev 
drøftet. Nogle kan med fordel tages op i forbindelse med kommende budgetlægning.  

● Fornyelse af hegn og stolper. Christian oplyste, at naboen på Windsorvej 5 sætter 
nye stolper op. Adriane har tidligere været i dialog med bagboen på Dublinvej 6, der 
nu er positiv overfor en udskiftning af hegnet. Dog forudsat, at der foreligger en 
pris forud for arbejdets opstart, samt at der varsles i god tid. Etableringen af 
hegnet kan støttes af DUF lokalpuljen. Tilbud bør drøftes med Katja (tropsleder), 
der er tømrer. Marie Louise kontakter Katja og indhenter tilbud.   

● Vedligehold af gulv. Drøftes på senere møde. 

● Bremser på trailer. Christian bemærkede, at der tidligere er indhentet tilbud på 
dette, men at det er meget dyrt, da traileren ikke er designet til montering af 
bremser. 

● Afledning af regnvand fra udhæng.  F.eks. opsætning af tagrende og etablering af 
faskine. Drøftes på senere møde. 

● Udskiftning af plader på overdækning. Drøftes på senere møde. 

● Nye borde- bænkesæt. Det blev besluttet, at Matilde bestiller to sæt. Udgifterne 
kan afholdes indenfor det nuværende budget.  
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● Siddepladser ved bålstedet. Mathildes far har tidligere nævnt, at han muligvis 
kunne bygge lave siddemøbler. Mathilde undersøger, om det er en mulighed. 

● Opdatering af udendørs opslagstavle. Kan evt. gøres på næste arbejdsdag.  

Juletur 2024 
Juleturen afholdes d. 15. – 17. november. Lederne planlægger turens aktiviteter på 
førstkommende ledermøde.  

● Kørsel: Lederne forventer, at der skal arrangeres forældrekørsel, da udgiften til 
busleje er meget stor, hvilket sidste år resulterede i et underskud på 475 kr. pr. 
deltager. Christian bemærkede, at busturen har stor værdi som socialt element 
trods udgiften. 

● Madhold: Bestyrelsen organiserer et madhold, helst med fem til seks deltagere. 
Emilias mor har tidligere stået for det, og deler gerne erfaringer. Louise, Marie 
Louise, Mathilde og evt. Trine vil gerne deltage. Der skal derfor findes to til tre 
deltagere mere blandt forældrene. Bestyrelsen kan bl.a. omtale behovet for 
assistance til madholdet på de kommende informationsmøder for forældrene i de 
forskellige grene.  

Arbejdsdag 
Der blev afholdt en vellykket arbejdsdag i Uglebo d. 10. maj med deltagelse af 8 voksne og 
5 børn. Der blev gjort rent i hytten, klippet hæk, slået græs, ordnet kvas og andre praktiske 
opgaver. 

Drøftelse - kørselskoordinering 
I forlængelse af samtalen om kørsel til juleturen blev det drøftet, hvordan kørsel bedst 
organiseres fremadrettet. Flere forældre har ikke bil, og særligt forældre til nye spejdere 
kan have svært ved at finde kørelejlighed til deres børn, når der ikke foreligger en 
kontaktliste eller lignende. Andre forældre oplever derimod, at de kører med halvtomme 
biler.  

Der var enighed om, at opgaven med koordinering af transport ikke skal ligge hos lederne. 
Det blev besluttet, at der forsøgsvist - hvis muligt - kan udpeges én eller to 
kørselskoordinatorer blandt forældrene i hver gren. Hvis det ikke er muligt at finde 
forældre i grenene, kan bestyrelsesforældrene stå for opgaven. Samtidigt kan 
tilmeldingssystemet sættes op, så man ved tilmelding af sit barn oplyser, om man kan 
køre, og hvor mange pladser man har i bilen. Disse oplysninger kan trækkes ud af 
systemet og videreformidles til koordinatorerne. 

Ønsket om at få frivillige til at melde sig som kørselskoordinatorer kan bringes op på de 
kommende infomøder med forældre. Trine og Marie Louise tager det med på juniormødet 
d. 3. september og Trine og Louise på det endnu ikke fastlagte mikromøde. 
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3. Fastsættelse af ny arbejdsdag 
Der afholdes arbejdsdag søndag d. 29. september. Marie Louise, Louise og Trine står for 
planlægning og koordinering. Louise laver seddel, som Christian udsender til forældre. 
Opgaverne vil primært være: 

● Grundig indendørs rengøring af hytten inkl. toilet. 
● Vinduespudsning. 
● Græsslåning. 
● Luge ukrudt på fortov. 
● Luge ukrudt og fjerne små træer, særligt langs hyttens fundament.  
● Opdatere opslagstavle. 
● Bortkøre haveaffald (kræver en forælder, der kan stille bil til rådighed).  

4. Tilbagemeldinger til og fra arbejdsgrupper 
Webgruppen 
Der var bred opbakning fra ledergruppen til forslaget til ny hjemmesidestruktur. 
Webgruppen kontakter de enkelte ledere i forbindelse med udarbejdelse af tekster om 
deres grene. Christian fremsender de relevante filer til webgruppen, så de kan lægges på 
hjemmesiden, f.eks. samværspolitik, publikation om 1. Sundbys historie og pakkeliste. 
Webgruppen opstarter arbejdet snarest. 

Forældreinddragelsesgruppen 
Oplæg følger senere. 

Arrangement efter sommerlejr-gruppen 
Da der blev arrangeret forældrekørsel til sommerlejren, blev arrangementet aflyst. 

5. Valg af affaldssorteringsløsning 
Pr. 1. januar 2025 afhenter Københavns Kommune ikke længere affald fra 
erhvervsejendomme. Christian har tidligere indhentet tilbud fra Marius Pedersen A/S, og 
det blev besluttet at indgå aftale om afhentning af restaffald. Christian fortsætter med 
dette.  

6. Økonomi 
For drøftelse om udgifter til hegn til naboer, se referatets pkt. 2. 

Christian oplyste, at der er lavet skriftlig aftale med Københavns Kommune om 
håndteringen af tilskud i forbindelse med overgangen til det nye ejendomsskattesystem. 
Aftalen indebærer, at 1. Sundby i år modtager et lavere tilskud end beregnet pba. den 
foreløbige nuværende ejendomsvurdering, som er for høj. Kommunen accepterer 
samtidigt en mulig efterregning i 2025, 2026 eller på et senere tidspunkt, når 
ejendomsvurderingen er berigtiget.  

7. Ansøgning til Københavns Kommunes udviklingspulje i samarbejde med DDS  
Christian har på vegne af 1. Sundby deltaget i et møde med fritidschefen i Københavns 
Kommune vedrørende en mulig ansøgning til kommunens udviklingspulje. Det afsøges, 
om grupperne på Amager i fællesskab kan søge puljen til professionel rekruttering af 



   
  

5 / 5 
 

ledere med henblik på at optage flere børn i grupperne. I givet fald skal projektet 
finansieres, så udviklingspuljen dækker halvdelen af udgifterne og DDS den anden 
halvdel. Målet er at tiltrække nye ledere, der tidligere har været spejdere selv, f.eks.  
studerende. Projektbeskrivelsen udarbejdes i efteråret. 

8. Årshjul 
Årshjulets format 
Det blev besluttet, at årshjulet opdeles i to – ét for ledere og ét for bestyrelsen. Kirsten 
udarbejder et forslag til nyt format.  

Fælles leder- og bestyrelsesmøde 
Der var i bestyrelsen enighed om, at det vil være godt at arrangere et ny fælles leder- og 
bestyrelsesmøde med både fagligt og socialt indhold. Lederne kommer med forslag til 
dato. Emnet sættes på dagsordenen på bestyrelsesmødet d. 4. november. 

Korpsrådsmøde 
Det årlige korpsrådsmøde afholdes d. 15. – 17. november (samtidigt med juleturen). Det 
blev besluttet, at Christian deltager i stedet for Emilia. 

9. Bladmodtager 
Christian har indtil videre modtaget spejderbladene på sin privatadresse, hvilket ikke 
længere er hensigtsmæssigt. Christian ændrer det, så bladene fremover leveres ved 
hytten.  

10. Eventuelt 
Intet. 

 

 

 

 

 

 

 


